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Referat 

 

Skolebestyrelsesmøde(8)  

Mandag d. 1. april 2019 
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 
Mødedeltagere:  

 

Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 
Mødeleder: Henriette Lorentzen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Liva Markvard Hansen 9.b (formand), Cecilie Møller Pedersen 8.b 
(Næstformand)  
 

Gæster: Anders Thingholm, afdelingsleder 
 

 

Møderække 2018 – 2019: Tirsdag 21.08 – Torsdag 27.09 – Tirsdag 06.11 – Mandag 03.12 – 2019 – 
Torsdag 10.01 – Onsdag 06.02 – Onsdag 06.03 – Mandag 01.04 – Onsdag 01.05 – Torsdag 06.06 

 

Punkt 57: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referat blev godkendt og underskrevet 

Bilag: Mødereferat SB 07 
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Punkt 58: Elevrådet                 5 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Sidste elevrådsmøde handlede om planlægning af mellemtrins- og udskolingsfester.  

Elevrådsrepræsentanter har været ude i klasserne- fortælle om aktiviteter, forventningsafstemt 
regler for rygning og alkohol. Dette har vist sig at være et fornuftigt tiltag. 

Skolefesterne er begge gået rigtigt godt. 

 

Bilag: Referat fra sidste elevrådsmøde 

 

Punkt 59: Orientering fra ledelsen                                                                              5 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Medarbejderafgang-/tilgang, Byggemøde,  

Beslutning:  

Byggemøde – inviteret til 4.4 – medarbejderrepræsentanter deltager. Her vil første ideer til 
ombygningen blive fremlagt. Arkitekter og praksisfelt mødes. Skolebestyrelsen er også 
interesseret i at deltage i fremtidige byggemøder- dette aftales. 

Processen omkring medarbejderafgang/- tilgang i Nordfyns Kommune er gået i gang. Hvis der er 
overtallige/undertallige lærere og pædagoger bliver disse omplaceret inden evt. stillingsopslag. 
Denne proces går i gang nu- hvor de seks distrikter mødes og koordinerer. Ledelsen orienterede 
skolebestyrelsen om status på Havrehedskolens matrikler. 

Orientering omkring 2 barsler blandt pædagoger på afd. Veflinge og Morud. 

Bilag:  
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Punkt 60: Skolestruktur                                         30 min. 

Beslutningstema: Skolestruktur 

Indstilling: At skolebestyrelsen beslutter næste skoleårs skolestruktur. 

Sagsfremstilling:  

Forligspartierne omkring folkeskolereformen har besluttet justeringer af reformen.(se link) 

Forældre, elever og personale har besvaret spørgeskema, der har været afholdt kvalitative 
fokusgruppeinterviews. Skolebestyrelsen har derudover afholdt dialogmøde med forældre.  

På den baggrund er Skolebestyrelsen kommet med nogle indstillinger til næste skoleårs struktur. 

Skoleledelsen har ud disse justeringer, samt fra beslutninger taget på de sidste bestyrelsesmøder 
omkring skolestrukturen, lavet et forslag til næste års skolestruktur. 

Dette forslag fremlægges for bestyrelsen. 

Afdelingsleder Anders Thingholm deltager til dette punkt. 

Beslutning: 

Anders Thingholm fremlagde ledelsens forslag til kommende års skolestruktur. Havrehedskolen 
har valgt, at planlægge så meget som muligt ift. at imødekomme de vedtagne justeringer af 
skolereformen der netop er blevet besluttet af forligspartierne, allerede i kommende skoleår. 

Derudover blev der drøftet valgfag- at eleverne rent faktisk har et valg, har været et særligt fokus. 
Skolebestyrelsen anerkender de mange valgfagsmuligheder der er for vores elever, sammenlignet 
med af andre nordfynske distrikter.  

Understøttende undervisning – placeringen i skemaerne blev drøftet. Drøftelse af co-teaching- og 
mulighederne næste år for dette. 

Bilag: 

 

Punkt 61: Tema-aften 2.del / Skole-hjemsamarbejde                                   30 min.           

Beslutningstema: Skole-hjemsamarbejde. 

Indstilling: Med udgangspunkt i ”Principper for skole-hjem-samarbejdet på Havrehedskolen” (se 
bilag) tages en drøftelse om det nuværende skolehjemsamarbejde på Havrehedskolen. Refleksion 
over egen praksis. Hvad er godt? Hvad kan forbedres?   

Maria Ørskov Akselvolls Phd – ”Samspil ml. skole og hjem” har været til udsendt til SB som 
baggrundsmateriale, derudover ”Lær med familien”-materiale. 

https://uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/faglighed-dannelse-og-frihed
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Distancen ml. skole og forældre er efter reformen blevet større – relationerne og kendskabet er 
blevet svagere.  Hvordan kan vi styrke skole-hjemsamarbejdet? 

Rie holder et kort oplæg om ”lær med familien”-projektet ud fra de slides vi fik med hjem fra 
Fredericia-konferencen, hvor temaet var fremtidens skole-hjemsamarbejde.  

Skolebestyrelsen har haft et udvalg bestående af Tina Kannegaard, Rie Mortensen og Allan Buchholt 
Høj nedsat. De har samlet op på temaet- og giver her deres input/tanker/forslag til et muligt videre 
arbejde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Udvalget har haft møde. Prioriteringen er de tanker der er i phd.-afhandlingen-/ samt 
Maria Akselvolls bog. Hvordan får vi denne sidste nye viden udbredt blandt aktørerne i skolen? 

Gruppen fremlagde en grov skitse til det videre arbejde, arbejdsudvalget fik yderligere deltagelse 
af skolebestyrelsesformand Pia Skov Hansen. 

Udvalget arbejder videre- Vi planlægger tiltag for kommende skoleår. Der følges op på næste 
bestyrelsesmøde.  

Information følger.  

Bilag:  

 

Punkt 62: Økonomi - Budget 2019                                      25 min.           

Beslutningstema: Økonomi 

Indstilling: Skolebestyrelsen får indsigt i - status på den økonomiske situation. Drøftelse af den 
overordnede situation og prioriteringer for 2019 for Havrehedskolen. Der sammenlignes med 
tilsvarende tal fra budget 2018. 

Sagsfremstilling: Budgetrammen og budgetoplægget 2019 blev præsenteret for skolebestyrelsen.  

Beslutning: Budgettet blev gennemgået og drøftet, efterfølgende godkendt. 

Beslutning:  

Bilag: Diverse regneark, udskrifter og power-point 
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Punkt 63: Eventuelt                                          5   min.           

Beslutningstema: Mobiltelefon ved morgensang 

Indstilling: At drøfte Mobilpolitikken ved forældrefotografering på skolen. 

Sagsfremstilling: Fotograferings-episode ved morgensang. Forældre tog billeder af en 
elevpræsentation. Dette er ikke tilladt. Ikke alle forældre er klar over regler for brug af 
mobiltelefon på skolens område. Vi ser på reglerne og kommunikationen udadtil. 

 Beslutning:  

Bilag: 

 

Næste møde: 

Mødeleder: Charlotte Ellemose Sonne 

Punkter: AULA, Byggemøde, Skole-Hjem-udviklingsarbejde, Mobilpolitik (skabe, forældre) 


